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 الموخص:
تكون ىهدف هذا اهبحث إهى اهتػرف على أجر خطائص المػوويات المحاسبية على جودة اتخاذ اهلرارات في اهشركات اهطَاغية بًحافظة ظفار. 

( يٌ الإدارىيٌ 55يجتًع اهبحث يٌ المستوىات الإدارىة اهػويا باهشركات اهطَاغية بًحافظة ظفار، هكد اختار اهباحث غيَة غشوائية بوؼ كوايها )
( 50، هتى توزىع الإستباٍات على جًيع أفراد غيَة اهبحث، هاسترجع اهباحث )حلاث شركات تػًن في يجالات الأسًٌ ،المواد اهغذئية هالأهبان ب

هولابوية لملارٍة إحطائية  دلاهة ذه أجرهجود %(. هكد توضوت اهدراسة إهى 90,9إستباٍة ضاهحة هوتحوين الإحطائي، أو بَسبة استرجاع بوغت )
بضرهرة خوق بيئة يلاءية هوحطول على يػوويات هكد أهضت اهدراسة  على جودة اتخاذ اهلرار باهشركات اهطَاغية المبحوجة. المػوويات المحاسبية

بضرهرة اهتًام اهشركات اهطَاغية بًتطوبات هكًا أهضت  يحاسبية ذات جودة غاهية كون هذُ المػوويات تفيد في ترشيد هضَع اهلرارات.

  المػوويات المحاسبية بأًٍاطهى المتَوغة يٌ خلال الإفطاح غٌ توم المػوويات باهكى هاهَوع هفي اهوكت المحدد. يستخديي

 يوجوكية المػوويات. يلائًة المػوويات، اتخاذ اهلرارات، المػوويات المحاسبية، خطائص:كلمات مفتاحية  

The impact of the characteristics of accounting information on the quality of decision making: Field Study in 

Industrial Companies in Dhofar Governorate. 

Abstract: 
This research aims at identifying the effect of the quality characteristics of accounting information on decision making. 

A field study in industrial companies in Dhofar Governorate. The research community was one of the highest 

administrative levels in the industrial companies in Dhofar Governorate. The researcher chose a random sample of (55) 

of the managers of these companies. The questionnaires were distributed to all members of the research sample. The 

researcher retrieved (50) valid questionnaire for the statistical analysis (90.9%). The study concluded that there is a 

statistically significant effect of the comparability of accounting information on the quality of decision making in 

industrial companies surveyed in Dhofar Governorate. The study recommended the need to create an environment 

conducive to obtaining high quality accounting information as this information is useful in rationalizing and making 

decisions. It also recommended that industrial companies should pay attention to the requirements of users of 

accounting information in their various forms by disclosing such information in quantity, type and time. 

Keywords: (Characteristics of accounting information, Decision making, Relevance of information, Reliability of 

Information. 

 غاير اهػًرو  يحًدأ. 
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